
Η αύξηση στα σύνθετα ρήματα

Η αύξηση είναι μια αλλαγή στην αρχή του θέματος που συμβαίνει μόνο στην οριστική παρατατικού 
και του αορίστου.

Τα ρήματα που έχουν α’ συνθετικό πρόθεση και β’ συνθετικό δισύλλαβο ρήμα (-ω) που αρχίζει από
σύμφωνο παίρνουν εσωτερική αύξηση – ε -  ανάμεσα στην πρόθεση και στο β’ συνθετικό. Αυτή τη
διατηρούν μόνο όπου τονίζεται, διαφορετικά τη χάνουν.

Στο ρήμα υπάρχω (υπό + άρχω) το α μετατρέπεται σε η σε όλους τους τύπους της 
οριστικής( παρατατικού+αορίστου). π.χ. Υπήρχα, υπήρξα.

αντιγράφω=αντέγραφα, αντέγραψα        όμως     αντιγράφαμε

συνθέτω= συνέθετα, συνέθεσα                 όμως     συνθέταμε

μεταβάλλω=μετέβαλλα, μετέβαλα            όμως  μεταβάλλαμε

εισβάλλω=εισέβαλλα, εισέβαλα               όμως εισβάλλαμε

καταφθάνω= κατέφθανα,  κατέφθασα        όμως  καταφθάναμε


